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CONCEPT VERSLAG BESTUURSRAAD ENGELEN EN BOKHOVEN 
DATUM: 22 JANUARI 2024 

Aanwezig:  
Voorzitter: de heer R. Pander Maat 
Overlegpartner: mevrouw M. van der Sloot 
Ambt. secretaris: mevrouw J. Pawiroredjo 
Leden    : mevrouw C.D.C. Van Bost  

 : de heer R.M.L. Frenken 
    : de heer J.P.M. Kemper 
   : de heer A.W.W. Rombeek 
   : mevrouw Y. Schram 
   : de heer J. Selier 
Afwezig : de heer R.C.M. van Eggelen  

 : de heer T. van Helvoort 
  :  de heer J.A.M. van Heijningen 
  :  mevrouw N. van Wijk 
Publiek  : geen 
Pers  : geen 
 
 
1. Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering en heet alle aanwezigen welkom. 
Er is bericht van verhindering ontvangen van mevrouw Van Wijk en de heren Van Eggelen, Van 
Heijningen en Van Helvoort. De heer Van Helvoort gaat over twee maanden met vervroegd pensioen. 
Op 4 maart zal hij wel aanwezig zijn, samen met zijn opvolgster. Er zijn geen insprekers. 
 
Nieuwjaarsreceptie 
Op 21 januari heeft er een gezamenlijke nieuwjaarsreceptie plaats gevonden. Het was een zeer 
geslaagde bijeenkomst qua opkomst: ca. 170 aanwezigen. De receptie werd georganiseerd door 
Engelens belang, de ondernemingsvereniging Terpzaken, bestuursraad Engelen en Bokhoven, de 
parochie, Angrisa en de Engelenburcht.  

 
2. Brand Kasteel Velderwoude 
De heer Pander Maat vertelt dat er op 17 januari een grote brand ontstond door een noodlottig 
ongeval in de parkeergarage. Het slachtoffer is helaas overleden. Momenteel zijn 22 woningen niet 
toegankelijk voor de bewoners. De hele west en zuidkant van het kasteel moet worden gereinigd in 
verband met rookschade. Het is nog onduidelijk wat er nu met de onbewoonde huizen gaat gebeuren. 
Zeer veel auto’s zijn total loss of zwaar beschadigd. Er wordt vanavond een lotgenotenbijeenkomst 
gehouden in het Veerhuis in Bokhoven. 
Mevrouw Van der Sloot bevestigt dat de bewoners van de 22 appartementen niet in hun woning 
kunnen. Er zijn geen mensen meer onder de verantwoordelijkheid van de gemeente gehuisvest. De 
hele vleugel is afgezet inclusief de garage. Alle andere woningen zijn bereikbaar. De schoonmaak van 
de appartementen loopt. De VvE is in de lead richting de bewoners en ook de opstalverzekeraars. De 
gemeente heeft ook hulp aangeboden. Daar wordt echter nog weinig gebruik van gemaakt. De 
gemeente is ook aanwezig bij de bijeenkomst in het Veerhuis om vragen te beantwoorden, maar bijv. 
ook voor praktische hulp zoals rijbewijzen, paspoorten. De brandweer en bouwkundige diensten 
moeten bekijken of de bewoners van de 22 appartementen de mogelijkheid krijgen om belangrijke 
spullen uit hun huis te halen. Meer informatie is terug te vinden op de website van de gemeente.  
 
3. Verslag 7 december 2023 

Pagina 1:  
 
Voedselbos 
Mevrouw Van Bost heeft met de heer Pullens gesproken over mogelijke andere oplossingen voor het 
groenafval.  
 
Pagina 2: 

Evaluatie festivals Engelermeer 
De heer Kemper en mevrouw Schram  gaan in overleg met de heer Van der Donk om verder te praten 
over de organisatie van festivals bij het Engelermeer. 

https://www.s-hertogenbosch.nl/nieuws/grote-brand-parkeergarage-velderwoude-in-de-haverleij/
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Ontwikkeling dorpskern Engelen 
De heer Selier geeft aan de wethouder het signaal mee dat het overleg met de gemeente niet is 
verlopen zoals hij dat had verwacht.  

Pagina 3: 
Stand van zaken Boskalis Engelermeer 
Mevrouw Van der Sloot meldt dat Boskalis op dit moment druk bezig is met het uitwerken van het 
ontwerp naar vergunningaanvragen. Verwacht wordt dat die deze zomer aangevraagd kunnen 
worden. Het plan is uitgewerkt op basis van onderstaand ontwerp. Het is niet bekend waar de 
geruchten vandaan komen dat er extra zand wordt gewonnen. 
 

 
 
 

Project Grote Oogst industrieterrein De Rietvelden 
Op 26 januari is er een afspraak gepland met de ondernemingsvereniging. 

Het verslag wordt vastgesteld.  

4. Terugblik / vooruitblik BREB 

De heer Pander Maat geeft een overzicht van de zaken die in 2023 op de agenda stonden en ook een 
vooruitblik op 2024. 
 
Communicatie: 

- Iedere maand eigen stukje in Tweeterp 
- Eigen website getracht up-to-date te houden 
- Presentie op vele openbare bijeenkomsten en evenementen in onze dorpen 
- Permanente deelname in stedelijk bewonersradenoverleg 
- Snelle beantwoording op directe mailberichten op onze website info@bestuursraad.nl  

 

Verkeer en mobiliteit 

- Veiligheid bij school d.m.v. parkeerverordening 
- Snelheden mee beperkt rond onze dorpen d.m.v. mobiele displays 
- Verkeersdrempels rond Bokhoven mee ingepland 
- Bij gemeente steeds geijverd voor een betere fietsverbinding naar de stad 
- Bij gemeente en bij verhuurbedrijven geijverd voor beter parkeren leenscooters en leenfietsen 

Natuur en openbaar groen 

- Beheer openbaar groen regelmatig besproken en gepland met gemeente 
- Maai- en snoeibeleid herzien met gemeente 

mailto:info@bestuursraad.nl
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- Plannen rond Engelermeer met stadsecologen gemaakt 
- Bijdragen geleverd aan natuurontwikkeling bij Engelermeer en Henriëttewaard 
- Deelname beheergroep Engelermeer rond problematiek ongewenst toerisme 
- Door RWS en waterschap betrokken bij plannen dijkverhoging en ontwikkeling Maasoever 
- Voedselbos mee gepland en gesteund bij gemeente 
- Voor 70 nieuwe bomen locaties gekozen 
- Samen met gemeente namen voor bruggetjes gemaakt 

Energietransitie en duurzaamheid 

- Samenwerking met gemeente o.a. in de vorm van dorpstafel energie op 6 februari a.s. 
- Betrokken bij discussies over windturbines, energiehubs en mogelijke zonneakkers Gelderse 

Waard 
- Deelname discussies richting duurzame polder 
- Contacten hierover met gemeentes ’s-Hertogenbosch en Heusden en Vereniging behoud 

authentiek Bokhoven 
- Opzet plannen gemaakt per bebouwing in onze dorpen 
- Vraagbaak voor bewoners 

Cultuur, historie, sport en recreatie 

- Een eigen cultuurvisie opgesteld voor onze dorpen 
- Samen met Angrisa zorgen voor meer aanzien van monument WO2 Achterstraat 
- Samen met Angrisa maquette gerealiseerd bij de protestantse kerk na diefstal vorig monument 
- Gesprekken met alle partijen over de ontwikkeling en restauratie van fort Crèvecoeur 
- Ontwikkeling Henriëttewaard mee ondersteund 
- Aanpak aanpassingen Engelerpark ondersteund 

Wonen, leefbaarheid en milieu 

- Woonvisie gemaakt over nieuwe woonvormen in onze dorpen 
- Gesprekken met gemeente over openbaar vervoer 
- Gesprekken met partijen over voorzieningen voor ouderen 
- Ontwikkeling dorpskern Engelen inclusief herbestemming kerk ondersteund 
- Mee opzetten digitaal dorpsplein, speciaal voor Engelen, Bokhoven en Haverleij. Ook fysiek 

dorpsplein in gedachten voor mensen met individuele vragen, bijv. over het aanvragen van een 
bouwvergunning, schuldhulpverlening. We willen ook welkomstpakketten maken voor nieuwe 
bewoners.  

- Samen met de gemeente onderzoeken wat de mogelijkheden zijn om nieuwe woningen te 
bouwen. 

Er zijn in 2023 heel veel onderwerpen aangepakt. De meeste dingen zullen we in 2024 voortzetten. 
Een ambitieuze agenda en complimenten voor iedereen. 

Vooruitblik 2024 

- Willen veel meer proactief met alle groeperingen in Engelen in gesprek te gaan om te kijken wat 
zij nodig hebben 

- Dorpstafel energietransitie op 6 februari 
- Samen met gemeente werken aan een betere en veiligere fietsverbinding tussen Engelen en de 

stad 
- Vernieuwen van onze eigen website en actualiteit daarvan 
- Helpen bij positief vervolg ontwikkeling dorpskern Engelen, realisatie van een nieuw dorpscentrum 

en herbestemming van de katholieke kerk 
- Realisatie veiliger en mooier omgeving rond Engelermeer 
- Ondersteunen plannen Engelerschans 
- Ondersteunen aanleg voedselbos tussen Haverleij en Engelermeer 
- Realiseren van een digitaal dorpsplein 
- Vervolg geven aan een cultuurnota en woonvisie 
- De namen op de bruggetjes te krijgen 
- Vervolg van alle lopende acties uit 2023 
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5. Agendapunten wethouder 

Sport- en beweegvisie 
Op 30 januari wordt de sport- en beweegvisie besproken in de gemeenteraad. Het is een visie waarin 
op strategisch niveau bekeken wordt hoe we met sport en bewegen om willen gaan. Bijv. hoe we onze 
sportparken ook buiten de tijden waarop die door verenigingen gebruikt worden, zo goed mogelijk 
kunnen benutten. Bij sportpark Noord zijn bijvoorbeeld een voetbal-, handbal en tennisclub gevestigd. 
Daar is nu een skills garden neergelegd waar atletiek, basketbal, bmx fietsen beoefend kan worden. 
Ook kunnen veel mensen die niet bij een vereniging zijn aangesloten, individueel daar sporten. 
Daardoor ontstaan veel kruisbestuivingen tussen allerlei verenigingen, individuen en bijv. 
fysiotherapie. Ook openbare ruimten worden meer ingericht op het beoefenen van sport. Ook wordt 
meer ingezet op de leeftijdsgroep van 18-35 jaar. Die mensen haken vaak af op sporten i.v.m. werk, 
verhuizen, het vormen van een gezien. Hoe kunnen we die weer betrekken bij het sporten? 
Desgewenst kunnen we de sport- en beweegvisie als thema bespreken in een van de komende 
vergaderingen van de bestuursraad.  

Visie op het toerisme 
In april komt er ook een nieuwe visie op het toerisme, bijv. meerdaags toerisme, toerisme in het groen. 
Ook in combinatie met de regio. 

Inkoopvisie Basisondersteuning Jongerenwerk 
Op 30 januari wordt de Inkoopvisie Basisondersteuning Jongerenwerk besproken in de 
gemeenteraad.  

6. Woonvisie 

De heer Kemper heeft op 13 januari deelgenomen aan een bijeenkomst van het Bossche 
burgerberaad. Er waren ca. 100 deelnemers. In groepjes werd gebrainstormd over een aantal grote 
thema’s die betrekking hebben op de vraag: hoe kunnen we in onze gemeente fijn oud worden? 
Daaruit kwam een aantal onderwerpen naar voren waar de gemeente verder mee aan de slag gaat. 
De volgende keer zullen er sprekers worden uitgenodigd die vertellen over ontwikkelingen elders in 
het land. Bijv. knarrenhofjes.  

Mevrouw Van der Sloot vertelt over een nieuwe ontwikkeling in wijk ’t ven: de Blue Zone. Dat gaat 
over gezond ouder worden, in beweging blijven, werken in de tuin. In Rosmalen gaan ze daar ook 
mee aan de slag, met subsidie van de GGD. Daar zit een hele visie achter. En is mogelijk ook 
interessant voor de bestuursraad.  

7. Sociale structuur 

Mevrouw Van der Sloot geeft een dat er twee bijeenkomsten zijn geweest over het onderwerp sociale 
cohesie. Mevrouw Van Bost was daar ook bij aanwezig. Gesproken werd o.a. over de vraag hoe je 
ervoor kan zorgen dat het vrijwilligersleven op een goede manier wordt vorm gegeven. Dat willen we 
bijv. doen door vrijwilligersorganisaties en bewonersinitiatieven te versterken. Hoe kunnen we hen 
echt ondersteunen zodat zij vervolgens mensen kunnen helpen die wat kwetsbaarder zijn. Maar ook 
hoe we kunnen zorgen dat we de openbare ruimte zo gaan inrichten dat we elkaar meer gaan zien en 
ontmoeten? 
In het betoog over de terug- en vooruitblik van de BREB werd gesproken over het meer kenbaar 
maken van vrijwilligersinitiatieven. De gemeente is bezig met een community redactie: hoe kunnen we 
de vrijwilligers beter in beeld krijgen en bekender maken. Het zou mooi zijn als er in Engelen en 
Bokhoven een pilot zou kunnen draaien. De gemeente is ook bezig met “buurtverbinders”. En met 
“welkomstpakketten” voor nieuwe bewoners, maar ook mensen die hier werken. Hoe kan je ervoor 
zorgen dat zij hun talenten ook in kunnen zetten voor de wijk of de straat waarin ze wonen? Het is 
interessant om te onderzoeken of we deze drie zaken met elkaar kunnen verbinden. Mevrouw Van der 
Sloot stelt voor om daar samen met haar, de heer Eigeman en de bestuursraad verder over te praten. 

8. Dorpstafel energietransitie 6 februari 2024 

De heer Frenken geeft aan dat er op 6 februari een dorpstafel georganiseerd wordt met als thema 
“energietransitie”. Hij geeft een korte toelichting op het programma. Wethouder Van der Geld komt 
vertellen over de doelstellingen van de gemeente. De heer Van der Zee zal ook aanwezig zijn vanuit 
de gemeente. Het idee is om acht workshops te houden. Deelnemers kunnen er twee uit kiezen. Een 
van de onderwerpen is de geconcentreerde bewoning in kastelen. Wat kan je daar doen in het kader 

https://www.s-hertogenbosch.nl/woonvisie/
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van de energietransitie. Ook zal een aantal dorpsbewoners ervaringen delen over het energieneutraal 
maken van hun eigen woning.  

 
9. Voorstellen agenda 2024 
De bestuursraad wil dit jaar bij elke vergadering met de wethouder over een thema van gedachten 
wisselen. Daar zal een overzicht voor worden opgesteld. Deze wordt tijdens de vergadering van 4 
maart met de wethouder besproken.  

 
10. Rondvraag 

 
Convenant bestuursraad Empel en Meerwijk 
Mevrouw Van der Sloot meldt dat de bestuursraad Empel en Meerwijk een convenant heeft opgesteld. 
Dat wordt morgen ondertekend door de bestuursraad en wethouder Geers. Het convenant kan 
worden gezien als een document waarbij de bestuursraad en het college van de gemeente ’s-
Hertogenbosch aangeven zich in te willen zetten om de daarin genoemde doelen te bereiken c.q. 
vorm te geven.  
 
Meetstation Engelen 
Mevrouw Schram heeft een overleg bijgewoond met de provincie, afdeling Leefomgeving van de 
gemeente en de huisarts over de resultaten van het meetstation in Engelen. Afgesproken is, dat het 
definitieve rapport over de luchtkwaliteit op 1 juli zal worden besproken in de vergadering van de 
bestuursraad. 
 
Herdenking vliegers WO2 
De werkgroep Halifax zal, onder auspiciën van Angrisa een herdenking organiseren voor het vliegtuig 
dat tachtig jaar geleden in de Henriettewaard is gecrasht. Ook komt er een herdenking van de twee 
piloten die hier op het kerkhof liggen. 
 
11. Sluiting    
De voorzitter sluit de vergadering om 22.02 uur. De volgende openbare vergadering is gepland op 
maandag 4 maart 2024. 

 

 


